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Informe sobre la queixa presentada davant esta Sindicatura, per 

part de Sr.--------------------, en la qual em referix el següent: 

  Que en les discomóvils de la Falla Llibertat-Teodoro Llorente i en 

l'ambientació de la seua carpa es van sobrepassar els limites sonors establit 

en el Bàndol Municipal, especialment en el següent punt: 

“En relació al nivell sonor permés, amb caràcter general, durant la 

celebració de revetles, discomóvils i altres activitats amb emissions sonores 

a l'aire lliure, no es podran sobrepassar 90 dBA en termes de  LAeq (nivell 

sonor continu equivalent) en el focus emissor”. 

En el seu domicili situat aproximadament 60 metres del focus 

emissor, va realitzar diversos mesuraments durant intervals de 10 minuts 

utilitzant un sonòmetre que complix amb la norma IEC1672-1 CLASS 2. Els 

nivells obtinguts van oscil·lar entre els 75 i els 80 dBA. 

El 16 de març, a les 00.58, vaig telefonar a la Policia Local per a 

sol·licitar que es comprovara el nivell sonor, però li van contestar que no 

podien proporcionar-li informació i que havia de sol·licitar-la mitjançant una 

instància formal. 

En els dies posteriors la situació es va mantindre igual, però al no 

obtindre resposta en el seu primer contacte, va decidir no fer més dites.” 

Em sol·licita que se l'informe sobre els mesuraments realitzats per la 

Policia Local, així com de les inspeccions realitzades al limitador-registrador 

dels espectacles de la Falla. També sobre les accions portades per 

l'Ajuntament per a exigir al titular de l'autorització fallera el compliment 



de les normatives establides i les responsabilitats derivades dels 

presumptes incompliments del Bàndol Municipal. 

He admés la present queixa perquè he cregut que es tractava d'una 

vulneració dels drets fonamentals de part de la ciutadania que viuen en esta 

zona de gaudir del descans nocturn en la mesura que siga possible, tenint 

també en compte que és la festa tradicional de falles. 

  Vaig enviar escrit a la Policia Local en sol·licitud d'informació sobre si 

va haver-hi trucades relacionats amb el nivell sonor i si és el cas el seu 

número si es van fer mesuraments al respecte i quin va ser el nombre de 

decibels aconseguits. A l'Ajuntament sobre, si si és el cas es va exigir al 

titular de l'autorització de la Falla el compliment de les normatives 

establides i les responsabilitats derivades dels presumptes incompliments 

del Bàndol municipal. 

La Policia Local em contesta el següent:“….Entre el període comprés 

entre els dies 06/03/2025 i 19/03/2025, es van rebre tres trucades : a les 

00 :53, 01.45 i a les 03.45 i referent als mesuraments haurà de sol·licitar 

informe al departament que corresponga, ja que no entren dins de la policia 

local”. 

Així que remet escrit al departament d'Urbanisme sol·licitant-li que 

em referisca si es van fer mesuraments al respecte i quin va ser el numere 

decibels aconseguits. 

 Aquest departament en la seua contestació em referix que ells no tenen 

competència i que hauré de dirigir-me al departament corresponent. 

En l'escrit de contestació que em remet l'Ajuntament, segons em 

sembla constatar, referixen una sèrie de manifestacions que ja es degueren 

comunicar en el seu moment a l'instant, pel que sembla en alguna reclamació 

interposada per ell; però en relació amb la queixa que ens ocupa ara mateix, 

seria el següent que he pogut entreveure entre altres manifestacions en 

este escrit “”…., que la pròpia Llei 7/2002 de 3 de desembre de protecció 

contra la contaminació acústica, autoritza al fet que es puga eximir amb 

caràcter temporal, del compliment dels nivells màxims fixats en la pròpia 

llei per situacions, entre altres, de caràcter festiu……. i també que en la 

Disposició addicional primera d'esta Llei de la Comunitat Valenciana  en 



regular les situacions especials, s'establix que……….., en estos últims es 

consideren compresos els esdeveniments musicals que se celebren en la 

Comunitat Valenciana, als quals s'exigirà que disposen de marca turística 

contemplada en la normativa autonòmica i que adopten les millors 

tecnologies disponibles a fi de reduir els nivells de soroll transmés als 

receptors més pròxims que, en cap cas, podran superar els límits màxims 

establits en la corresponent resolució específica….,….i per això en el Bàndol 

que es va publicar amb motiu de les Falles 2025 es va establir un tope de 90 

decibels per a la realització de revetlles populars i discomóvils……………., 

l'Ajuntament de Burjassot no disposa dels instruments ni del personal 

tècnic qualificat per a fer a cada moment els mesuraments per a comprovar 

que es respecten estos límits acústics per part de totes i cada una de les 

instal·lacions falleres autoritzades………, ha de tindre's en compte que en el 

terme de Burjassot hi ha tretze comissions falleres i que durant la setmana 

de Falles 2025 es van autoritzar en la via pública nombroses revetlles 

populars i discomóvils………….., poden provocar que a vegades s'hagen pogut 

incomplir puntualment els límits d'emissions sonores permesos 

(90dBA)……………. ,una d'eixes possibles solucions que està valorant-se pot 

ser la contractació d'una empresa especialitzada……….., per a no causar 

indefensió als responsables d'estes activitats estes mesuraments haurien 

de realitzar-se mitjançant procediments contradictoris, amb assistència 

dels interessats als quals s'hauria d'informar, al costat de l'autorització de 

l'esdeveniment, del moment i circumstància del mesurament  a realitzar, 

així com de les conseqüències que podria tindre el fet de detectar els 

incompliments dels límits sonors, com ara, la possible suspensió de 

l'activitat i/o tramitació del corresponent procediment sancionador……..., és 

per això, està estudiant-se la viabilitat d'establir una altra solució…….……., 

instal·lar limitadors sonors de manera que els mateixos els puguen impedir 

que s'arriben a superar els límits dels  90 dBA………….., l'Ajuntament de 

Burjassot no disposa dels instruments ni del personal tècnic qualificat 

suficient per a fer els mesuraments per a comprovar que es respecten en 

tot moment estos límits sonors……,,,.,, no s'han formulat denúncies per 

l'incompliment d'estos límits ……………..””. 

Després de tot l'anterior, podria dir que en este escrit es referix el 

que es requeria en esta queixa, encara que no crec que fora exactament el 



que l'instant volia sentir, (no s'han fet mesuraments perquè no hi ha mitjans 

ni instruments i no hi ha hagut denúncies). 

D'este  escrit vaig donar trasllat del seu contingut a l'instant, a fi 

que si el troba oportú em faça les al·legacions que estime per convenient. 

 A la vista de tot l'anterior 

SUGGERIRIA I RECOMANARIA 

  Que es complisca amb el previngut en la Llei 7/2002 de 3 de 

desembre, de protecció contra la contaminació acústica i es prenguen les 

mesures necessàries per a garantir el dret a l'oci però també el dret al 

descans, ja que el dret a l'oci no és il·limitat ni tan sols en casos 

excepcionals, com el que ara ens ocupa ( festes falleres) sinó que ha de 

considerar-se el dret al descans i gaudir dels domicilis, per damunt de les 

celebracions, ja siguen festes tradicionals, de barri etc., o les seues 

diferents manifestacions. 

 Encara que esta mateixa Llei, parla que es puga eximir, encara que 

siga amb caràcter temporal, del compliment dels nivells màxims fixats en la 

mateixa també s'ha de respectar el dret de tota la ciutadania a gaudir de la 

seua vivenda i, al mateix temps que es posen límits als decibels de música i 

soroll estaria bé que es comprovara si efectivament es complix, així com els 

horaris, sobretot de nit, perquè no impedisquen el descans veïnal. Així com 

establir limitadors de soroll perquè no se sobrepasse els decibels permesos 

i poder aconseguir un equilibri entre els veïns que no vulguen o no puguen 

participar en la festa i els que si vulguen i puguen participar en esta, 

respectant les normes més elementals de convivència, ja que és 

l'Ajuntament en este cas, qui haurà de vetlar pel benestar de tots els veïns, 

participen o no en la festa, amb total imparcialitat i així els veïns que 

vulguen i puguen, gaudisquen d'esta festa en la teua totalitat 

  Tenint en consideració tot l'anterior donaré per finalitzada la 

present queixa i procedir al seu arxiu.  

Donaré trasllat d'este informe a l'instant i a la regidoria de Falles, a 

l'efecte de que els conste tot l'actuat. 



Així mateix li faig saber que este informe es publicarà en la pàgina 

web d'esta institució una vegada s'haja notificat a les parts. 

Atentament li saluda 

 

  

   MARIA ZAPATER COSIN 

SINDICA DE GREUGES EN FUNCIONS DE BURJASSOT 


